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(13.) A f a ü z l e t helyzeté naponként szilárdabb lesz sa 
vásárló kereskedők egyre élénkebben nyilvánuló tudakozódása 
továbbra is kedvezőnek Ígérkező kilátást mutat. 

A t ö 1 g y f aanyagok benn az országban és kifelé is min
den irányban jó kelettel birnak s a szebb minőségű tölgyszel
vényárunak való fa áremelkedése még tovább is várható, mert 
mindjobban terjed, a kétségtelenül igen szép és tartós, tölgy-
butorok készíttetése. A vasúti talpfák pedig szintén keresettek 
s ezért már kevésbé diszes vagy válogatott talpfákkal is 
kénytelenek a vasutak beérni. 

A l ú c z f e n y ő anyagok kedveltsége szintén élénk s ez 
anyagból már a jövő évben tömeges szállítmányok fognak 
Triesztbe történni; mig a jegenyefenyőt belföldi építkezéseink 
fogyasztják. 

A kőr i s fá t , melyet nálunk egészben véve még kevéssé 
tudnak méltányolni Németország részére nagy mértékben keresik. 

A t ű z i f a is jobb keletnek örvend mint a megelőző 
időkben, s ez részben annak is köszönhető, mert városi fo
gyasztóink tapasztalatból kezdenek arról meggyőződni, hogy a 
kőszénnél elérni vélt takarékosság, inkább csak képzeleti s e 
mellett még a szobák jobb levegője is biztos nyereség az 
egészségre. A bükkfaszén iránti érdeklődés a vasüzlettel kap
csolatban szintén folytonosan fennáll. 

A vasúti szállítás körében Fiume javára nevezetes moz
zanatot képez a magyar államvasutak és a déli vasút között 
létrejött azon egyezmény, melyszerint Sziszekről Károlyvároson 
át Fiúméba ugyanazon ártételek mellett történik az anyag 
szállítás mint Triesztbe, a mi Fiume javára a rövidebb szállí
tási vonal következtében 14°/ 0-al olcsóbb szállítást biztosit; ez 
előny első sorban a határőrvidéki faanyagok javára jön, s e 



mellett Fiume kereskedelme és a magyar államvasutak nyernek, 
mig a tulajdonképeni magyar erdőkre kevés fog belőle jutni. 

Egyes piaczokról nem közlünk ez úttal ártételeket, hanem 
utalunk megelőző füzetünkre. 

K ü l ö n f é l é k . 
Báró Kemény Gábor földmivelési-, ipar- é s kereskedelem

ügyi minister urat az Országos Erdészeti-Egyesület f. évi ren
des közgyűlése az igazgató választmánya ajánlatára az erdő
törvény végrehajtása, az államerdészeti szolgálat szervezése és 
általában az erdészet körül szerzett kiváló érdemei elismeré
séül az egyesület tiszteletbeli tagjául választotta. A tagsági 
oklevelet T i s z a Lajos ő excja vezetése alatt egy külön kül-
döttség fogja átadni, melynek tagjai az első alelnök B e d ő 
Albert, továbbá B o t h ó Imre, B a t t h y á n y herczeg főerdő-
mestere, H o f f m a n n S. és R ó n a i A . főerdőtanácsosok és 
V a n k e Sándor a herczegprimás erdőmestere. 

Tannin-kivonat gyár. Liptó-Ujváron már felépült azon 
tannin-kivonat gyár, melyet Haász Adolf budapesti nagykeres
kedő Canada-i szakértők közreműködésével a luczfenyőkéreg 
csersav tar talmának kivonása végett állit fel s működését, 
mint értesülünk már legközelebbről megkezdi. A gyár napon
kint mintegy 100 m.-mázsa tanninkivonatot vagyis egy vasúti 
kocsi szállítmányra valót szándékozik készíteni. Haász ur e 
vállalatával, mely Európában az első, nemcsak az erdei ipar
nak, de a nehéz viszonyokkal küzdő hazai bőrgyártásnak is 
igen nevezetes és hasznos szolgálatot teend. 

Kitüntetés. A budapesti kereskedelmi és iparkamara e 
lapok szerkesztőjét a hazai közgazdaság érdekeinek ápolása és 
fejlesztése körül szerzett érdemeiért a kamara levelező tagjául 
választotta. 




